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Abstract

     Software testing is an essential stage in the software development life 

cycle.  The lack of  automation in this complex process especially with 

large-scale  systems,  incurs substantial  cost  and effort.  Recently a  new 

trend of sophisticated automation approach has been adopted by Model- 

Based Testing (MBT)  . MBT is automatic procedures of the generation 

and execution of test cases for system under test. Formal Model of the 

behavior is a key concept in this approach where tools take it from tester 

to generate test cases.  It is expected that Models are written in a high 

abstraction level format and be in formal notations like using UML then 

test cases could be generated. Therefore, Tools are central to MBT like 

ModelJUnit,  which  java-based  tool,  an  open  source  tool.  ModelJUnit 

permits  you  to  write  simple  finite  state  machine  (FSM)  models  or 

extended  finite  state  machine  (EFSM)  models  using  Java  abstraction 

level,  then generate test  cases from those models and measure several 

model coverage metrics. But it does not support UML model, although 

the  UML has  many  pros  such  as  it  is  one  of  the  most  widely  used 

languages in the IT world.Moreover it is easy and with high potential in 

the formation of  models,  which has rich notation to  draw model,  and 

make  it  easy  to  communicate  and  understand  the  problem.  So  this 

research is about integrating UML state machine model into ModelJUnit. 

This will enable academic environment to use this feature to teach how to 

test  using UML models.  A Transformation from source to target  using 

Java APIs for XML is suggested but before the gap between source and 

target is identified. An ATM model as a case study is used to implement 

the proposed solution.                                                       
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المستخلص 

       يعتبر اختبار البرمجيات من اهم مراحل تطوير دورة حياة
 البرمجيات . غياب اتمتة    هذه المرحله المعقده خصوصا للنظظمه

الكبيره, يسبب زياده كبيره نظسبيا في التكلفه والجهد .

       في الونظه الخيره تم استخدام اختبار البرمجيات القائم علممي النممماذج
كمنهجيه جديده لختبار البرمجيات .

 اختبار البرمجيات القائم علي النماذج همو عبمماره عمن اجمراءات اتوممماتيكيه
 لتوليد وتنفيذ حالت الختبار للنظام تحممت الختبممار . تصممميم النمماذج الممتي
 توصف سلوك النظام هي المفهوم الساسمي لهمذه المنهجيمه, بينمما تقموم
 الدوات المصصمه علي همذه المنهجيمه باخمذ همذه النمماذج وتوليمد حمالت
 الختبار منها. من المتوقع ان يتم عمل هذه النماذج في شممكل ذو مسممتوي
 عالي من التجريد و برموز معروفه مثل استخدام لغه النمذجه الموحده ثم
 بعد ذلك يتم توليد حالت الختبممار.ولممذلك تعتممبر الدوات هممي اسمماس هممذه

  . وهي اداه قائمة علي لغه جافا كما انظهمما  اداهModelJUnitالمنهجيه مثل 
  تسمممح لنمما بكتابممة نظممماذج بسمميطه لليممهModelJUnitمفتوحممة المصممدر . 

 الحالت المحدودة او النماذج الممتممدة لليممه الحممالت المحممدودة ثممم توليممد
 حالت الختبار من هذه النماذج وتقييمها باستخدام مجموعه من المقاييس
 . ولكنها  ل تدعم لغمه النمذجمة الموحمده بمالرغم ممن ان  لهما العديممد ممن
 المحاسن مثل انظها من اكثر اللغات استخداما في عالم تقنيممه المعلوممات .
 وعلوة على ذلك فإنظها  سهله وذات إمكانظيات عاليمة فمي تشمكيل النمماذج،

كما انظها غنية بادوات رسم النماذج، مما يساعد في فهم المشاكل .

 لممذلك  يقمموم هممذا البحممث بدمممج نظممماذج لغممه النمممذجه الموحممده فممي اداة
ModelJUnitوهذا يمكن البيئات الكاديميه من استخدام هممذه المميممزات . 

في تعليم كيفيه اختبار البرامج بواسطه نظماذج لغه النمذجه الموحده .

  بلغممه الجافمماAPIيقترح تحويل المصممدر الممي الهممدف باسممتخدام تطبيقممات 
 ولكممن قبممل ذلممك يتممم التعممرف علممي الفروقممات بيممن المصممدر والهممدف .
 ولتوضيح ذلك تم استخدام نظموذج الصممراف اللممي  كدراسممه حمماله لتطممبيق

الحل المقترح.
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